
 

 

НАЦИОНАЛНА ЗДРАВНООСИГУРИТЕЛНА КАСА 
София 1407, ул. „Кричим” № 1  

 

 

 

 

СТЕНОГРАФСКИ ПРОТОКОЛ 

ОТ ЗАСЕДАНИЕ НА НАДЗОРНИЯ СЪВЕТ НА НЗОК 

04 ЮЛИ 2023 ГОДИНА 

 

 

 Днес, 04 юли 2023 г., в сградата на НЗОК, гр. София, ул. „Кричим“ № 

1, ет. 4 се проведе редовно заседание на Надзорния съвет на НЗОК. 

 

Присъстват: 

От Надзорния съвет на НЗОК: доц. Михаил Околийски, проф. Илко 

Гетов, Георги Клисурски, Румен Спецов, д-р Иван Кокалов, Теодор 

Василев, проф. Григор Димитров.  

д-р Йорданка Пенкова – вр. и.д. управител на НЗОК. 

Отсъстват следните членове на Надзорния съвет: Тодор Воденичаров, 

адв. Пламен Таушанов. 

 

Заседанието започна в 16.00 часа. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Добър ден, колеги. Имаме кворум. 

Откривам днешното заседание на Надзорния съвет на Националната 

здравноосигурителна каса. Уважаеми членове на Надзорния съвет, 

предлагам да приемем дневния ред за днешното заседание. Всички имате 

предварително дневния ред. Имате ли допълнителни предложения по 
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дневния ред? Няма предложения за нови точки в дневния ред. Подлагам на 

гласуване така предложения дневен ред. Приема се единодушно. 

ДНЕВЕН РЕД: 

1. Предложения от директорите на РЗОК по реда на чл. 12, ал. 3 от 

Правилата по чл. 4 от Закона за бюджета на НЗОК за 2022 г. за 

утвърждаване на корекции на стойностите на изпълнителите на болнична 

медицинска помощ. 

2. Утвърждаване на предложенията от директорите на 28 РЗОК, в 

изпълнение на чл. 4, ал. 1, т. 2, буква „а“ от Закона за бюджета на НЗОК 

(ЗБНЗОК) за 2022 г., за разпределение по изпълнители на болнична 

медицинска помощ (БМП) и по РЗОК на месечни и индикативни 

стойности за дейностите в БМП, по Приложение 1 и извън Приложение 1 

от Правилата по чл. 4 от ЗБНЗОК за 2022 г., за периода на заплащане (м. 

юли – м. август 2023 г. - дейност м. юни - м. юли 2023 г.), индикативни 

стойности за медицински изделия в БМП за месеци на плащане август и 

септември 2023 г. (месеци на дейност юни и юли 2023 г.) и индикативни 

стойности за лекарствени продукти в БМП за месеци на плащане август и 

септември 2023 г. (месеци на дейност юни и юли 2023 г.) 

3. Ново произнасяне на Надзорния съвет на НЗОК по размера на 

утвърдените стойности за заплащане на суми за „МБАЛ – Медицински 

комплекс Свети Иван Рилски“ ЕООД - клон Стара Загора с решение № 

РД-НС-04-42/27.04.2020 г., на основание Решение № 745/21.04.2023 г., 

постановено по административно дело № 2603/2022 г. по описа на 

Административен съд град Пловдив. 

4. Приемане на разпределение на кредитите между елементите на Единната 

бюджетна класификация по бюджета на НЗОК за 2023 г., за придобиване 

на нефинансови активи. 
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5. Разни. 

ЗА – доц. Михаил Околийски, проф. Илко Гетов, Георги Клисурски, Румен 

Спецов, д-р Иван Кокалов, Теодор Василев, проф. Григор Димитров. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: По първа точка - Предложения от 

директорите на РЗОК по реда на чл. 12, ал. 3 от Правилата по чл. 4 от 

Закона за бюджета на НЗОК за 2022 г. за утвърждаване на корекции на 

стойностите на изпълнителите на болнична медицинска помощ, давам 

думата на д-р Пенкова. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Здравейте, този материал го имаме от 

предходния Надзор, който така и не можа да се състои, поради промяна в 

състава. За първо тримесечие сме написали, че 135 лечебни заведения са 

формирали отрицателен механизъм в размер на 18 млн. лв. и остават 21 

млн. лв. неусвоени от 40-те млн. лв., като за второто тримесечие 48 млн. лв. 

са отрицателния механизъм. Имаме остатък от предходното тримесечие 21 

млн. лв. От това тримесечие имаме неусвоени 19 млн. лв. или общо 40 млн. 

лв., които на практика са в стойностите на параметрите на неусвоените и 8 

млн. лв. предлагаме от тези, които са 67 млн. лв. раздадени от миналата 

година, като аванс към болниците. Допълнително за яснота представихме 

таблички. Като правим разчети върху новите параметри в проекта на 

Закона за бюджета за 2023 г. в болнична помощ от 3 109 млн. лв. до 

момента за шестте месеца, в това число касово и юни месец, сме 

разходвали 1 559 млн. лв. или за последните шест месеца остават 1 550 млн. 

лв. Тези 48 млн. лв., като ги намалим сега, които трябва да изплатим в юли, 

защото не успяхме да ги изплатим в юни, оставащите средномесечно до 

края на годината са по 250 млн. лв. за болнична помощ. Днес говорих и с д-

р Маджаров. Смятаме, че ще се справим с тези параметри, тъй като 
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миналата година една голяма част от резерва беше освободен в края на 

годината за болнична помощ. Допълнително от преизпълнение на 

приходите 20 млн. лв. също бяха насочени към болнична помощ. Отделно 

миналата година увеличихме веднъж през май месец с 22% цените на 

клиничните пътеки, септември месец с 8%. И той, а и аз също, смятаме, че 

тази година трябва да се прибавят средства от резерва. Както е заложено в 

проектозакона за бюджета, методиката за разпределение на резерва трябва 

до един месец от приемането на бюджета да бъде утвърдена от Надзорния 

съвет. Искам да уточня, че тази година са по-силни месеците в болнична 

помощ, защото миналата година първите три месеца бяхме в ковид 

ситуация. След това докато се успокоят здравноосигурените и да се 

реализират отложените планови дейности в болнична помощ, затова 

показателни са последните месеци на миналата и тази година за разходите в 

частта болнична помощ. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: За юли и август не се ли очакват по-малки 

разходи? 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: По принцип в летните месеци, защото 

една част, д-р Кокалов ще ме подкрепи, една част от дейностите в летните 

месеци не се извършва и след това в септември… 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Даже някои от дейностите са неподходящи 

за извършване в този период. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: През летните месеци поради по-малката 

заболяемост и търсене на медицинска помощ, бюджетите са по-ниски, за 

разлика от есента, когато се появяват и епидемии, и т.н. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: И отделно в СБР са програмите по 

НОИ и те сега си пълнят леглата с потребители по НОИ. 
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ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Няма риск при положение, че 255 млн. лв. са 

предвидени средно. 

ГЕОРГИ КЛИСУРСКИ: На мен това ми изглежда ок, като 250 млн. 

лв. на месец. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: За мен е показателно това, че все пак 

председателят на лекарския съюз казва, че ще стигнат парите. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Но, като се има предвид, че резервът 

ще бъде използван за болнична помощ, защото в законопроекта сега 

значително са увеличени стойностите в извънболнична помощ, МДД, 

лекарства за сметка на болнична. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Колко са средномесечно за първо 

тримесечие? 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Средномесечно за първото 

тримесечие са… Щом на 1 550 млн. лв. са 258 млн. лв., на 1 559 млн. лв. са 

259.5 млн. лв.  

ГЕОРГИ КЛИСУРСКИ: 235 млн. лв. средномесечно. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Неправилно разделяте, защото тук 

касовото ни е 198 млн. лв., а дейността е с 67 млн. лв. повече. Това е 

касово. 266 млн. лв. Тук в забележката е написано – 67 млн. лв. са авансово 

платени декември месец 2022 г. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Средномесечно е по 250 млн. лв. После, като 

започнат да ги харчат… Декември, януари и февруари е първото 

тримесечие на следващата година. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Ако вървим с тези темпове по 278 

млн. лв., ни трябват 160 млн. лв., които в резерва ги има. След август месец 

ще направим касовото и като видим какъв е остатъкът, вече ще 

разпределяме. 
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Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Нека все пак да гласуват бюджет и да имаме 

нов, и ще направим разпределението, защото исторически те общо взето 

усвояват и затова трябва да се внимава, защото тези, които не усвояват, 

сега се засилиха. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Обърна се съотношението на 

неусвоените. Сега станаха повече тези, които усвояват. 

ГЕОРГИ КЛИСУРСКИ: Сега нещо трябва ли да гласуваме? 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Трябва да гласувате предложените 48 

млн. лв., както са разпределени по лечебни заведения по предложения на 

районните каси. Тази справка Ви е предоставена като допълнение към 

докладната.  

ГЕОРГИ КЛИСУРСКИ: За мен тази точка е много по-интересна, 

защото е по лечебни заведения и се вижда как разпределят.  

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Те са на база на заявката, която е 

дошла след проверка в лечебните заведения всеки месец и това, което те са 

дали като отрицателен механизъм е обяснено в писмата. Това е обобщено 

от районните каси. 

ГЕОРГИ КЛИСУРСКИ: Сега се предлага да им се… 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Да им се увеличат за месец юли 

стойностите, за да се изплатят тези дейности. 

ГЕОРГИ КЛИСУРСКИ: Това е стандартно. Няма никаква разлика. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Предложението за решение е: 

„НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Утвърждава, в приложение към настоящото решение, по РЗОК и по 

изпълнители на болнична медицинска помощ, за заплащане през м. юли 
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2023 г., корекция на месечните стойности със стойността, формирана по 

реда на Механизма по чл. 369 от Националния рамков договор за 

медицинските дейности 2020 - 2022 г., за дейностите извън приложение 1 

от Правилата по чл. 4 от Закона за бюджета на НЗОК 2022 г. 

2. Приема, в приложение към настоящото решение, коригирано месечно 

разпределение по бюджета на НЗОК за 2023 г., утвърдено с Решение на 

Надзорния съвет на НЗОК № РД НС-04-27/11.05.2023 г., в рамките на 

приетите средства със Закона за бюджета на НЗОК за 2022 г. (обн. ДВ, бр. 

52 от 05.07.2022 г.) с отразените средства за здравноосигурителни 

плащания за болнична медицинска помощ, във връзка с т. 1 от настоящото 

решение. 

3. Възлага на временно изпълняващия длъжността управител на НЗОК да 

сведе към директорите на РЗОК, настоящото решение за изпълнение.“. 

 Който е съгласен с това предложение, моля да гласува. Има ли 

против? Въздържали се? Един. 

ЗА – доц. Михаил Околийски, проф. Илко Гетов, Румен Спецов, д-р Иван 

Кокалов, Теодор Василев, проф. Григор Димитров. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – Георги Клисурски. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Втора точка - Утвърждаване на 

предложенията от директорите на 28 РЗОК, в изпълнение на чл. 4, ал. 1, т. 

2, буква „а“ от Закона за бюджета на НЗОК (ЗБНЗОК) за 2022 г., за 

разпределение по изпълнители на болнична медицинска помощ (БМП) и по 

РЗОК на месечни и индикативни стойности за дейностите в БМП, по 

Приложение 1 и извън Приложение 1 от Правилата по чл. 4 от ЗБНЗОК за 

2022 г., за периода на заплащане (м. юли – м. август 2023 г. - дейност м. 

юни - м. юли 2023 г.), индикативни стойности за медицински изделия в 
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БМП за месеци на плащане август и септември 2023 г. (месеци на дейност 

юни и юли 2023 г.) и индикативни стойности за лекарствени продукти в 

БМП за месеци на плащане август и септември 2023 г. (месеци на дейност 

юни и юли 2023 г.). Докладва д-р Пенкова. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Това е продължение на решението на 

Надзорния съвет от миналото заседание, когато утвърдихте стойностите по 

РЗОК за дейност месец юни и дейност месец юли, които се заплащат през 

юли и през август месец. Изпратени са утвърдените стойности на 

районните каси. Те са върнали предложения. Стойностите, които предлагат, 

са същите, както в предходните месеци, с много малки разлики в пет каси. 

Има отделна табличка. В Габрово 15 хил. лв. Вземат от една болница и 

слагат в другата, като запазват общата сума. Те са се мотивирали и спрямо 

стойностите в предходните месеци. Има съвсем малки разлики. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Тези компенсаторни дейности са в рамките 

на парите, които ние сме гласували на касите или искат да се увеличат? 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Не, в рамките на стойностите, които 

са гласувани. Това е по преценка на районните каси. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Ние сме им дали това право. По-скоро като 

информация. Ако искат повече пари, разбирам, но те са в рамките на 

парите, с които разполагат от миналогодишния бюджет. Това е в техните 

възможности да го направят, без да ни занимават. 

ГЕОРГИ КЛИСУРСКИ: Тук си запазваме това, което е било в 

началото на годината – 278 млн. лв. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: И същите стойности по РЗОК. И вече 

районните каси правят разпределение по лечебните заведения на базата на 

нови дейности, отпаднали дейности и т.н. 
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ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: За ловешката болница ме интересува, 

защото там закриха няколко отделения. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: В Ловеч не са правили 

преразпределения. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Тези структурни промени не са наша работа. 

Въпросът е, че те сега ще пренасочват пациенти към Плевен. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: И това вече ще бъде за следващо 

разпределение. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: АГ се разпределя по равно между Троян и 

Плевен. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Зачитам решението: 

„НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Утвърждава, в приложение към настоящото решение по РЗОК и по 

лечебни заведения за болнична медицинска помощ (БМП), месечни и 

индикативни стойности за дейностите в БМП за заплащане през месеци 

юли и август 2023 г. (дейност м. юни и м. юли 2023 г.) и индикативни 

стойности за медицински изделия и лекарствени продукти, които НЗОК 

заплаща извън стойността на оказаните медицински услуги за заплащане 

през месеци август и септември 2023 г. (дейност м. юни и м. юли 2023 г.)  

2. Възлага на временно изпълняващия длъжността управител на НЗОК да 

разпореди на директорите на РЗОК, утвърдените по т. 1 от настоящото 

решение стойности, да се отразят в Приложение 2 към сключените 

индивидуални договори на изпълнителите на БМП, съгласно т. 1 от 

настоящото решение.“. 

Който е съгласен с това решение, моля да гласува. Против? 

Въздържали се? Един. 
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ЗА – доц. Михаил Околийски, проф. Илко Гетов, Румен Спецов, д-р Иван 

Кокалов, Теодор Василев, проф. Григор Димитров. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – Георги Клисурски. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Трета точка от дневния ред е Ново 

произнасяне на Надзорния съвет на НЗОК по размера на утвърдените 

стойности за заплащане на суми за „МБАЛ – Медицински комплекс Свети 

Иван Рилски“ ЕООД - клон Стара Загора с решение № РД-НС-04-

42/27.04.2020 г., на основание Решение № 745/21.04.2023 г., постановено по 

административно дело № 2603/2022 г. по описа на Административен съд 

град Пловдив.  

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Това е трето поредно решение на 

административния съд от 2020 г. Имаше грешка в определянето на базовата 

стойност за тази болница по повод плащанията, които правихме за работа в 

неблагоприятни условия, така наречения НУР. Там един месец по-късно се 

бяха отчели, не беше взето предвид и базовата стойност беше по-ниска, и 

три месеца сме ги ощетили с по 68 хил. лв., за което те заведоха три 

отделни иска и това е третото последно дело, по което дължим тази сума и 

отделно съдебните разноски. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Ние изпълняваме това, което съдът е 

постановил. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Трябва да увеличим стойностите този 

месец, за да ги изплатим. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Решението по тази точка е: 
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„НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. В изпълнение на Решение № 745 от 21.04.2023 г. на Пловдивския 

административен съд, ІІ отделение, ХІІ състав, постановено по адм. дело № 

2603/2022 г., утвърждава нова стойност на „МБАЛ – Медицински комплекс 

Свети Иван Рилски“ ЕООД – клон Стара Загора в размер на 65 236 лв., 

която заменя утвърдената стойност в размер на 0.00 лв. с Решение № РД-

НС-04-42/27.04.2020 г. на Надзорния съвет на НЗОК.  

2. Възлага на временно изпълняващия длъжността управител на НЗОК да 

разпореди на директора на РЗОК - Стара Загора да заплати на „МБАЛ – 

Медицински комплекс Свети Иван Рилски“ ЕООД – клон Стара Загора 

сумата в размер на 65 236 лв. 

3. Стойностите по т. 2 от настоящото решение, да се отразят в Приложение 

2 към сключения индивидуален договор с „МБАЛ – Медицински комплекс 

Свети Иван Рилски“ ЕООД – клон Стара Загора в месеца на извършване на 

заплащането.“. 

 Който е съгласен с това решение, моля да гласува. Има ли против? 

Няма. Въздържали се? Няма. 

ЗА – доц. Михаил Околийски, проф. Илко Гетов, Георги Клисурски, Румен 

Спецов, д-р Иван Кокалов, Теодор Василев, проф. Григор Димитров. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Тъй като поради обективни причини не се 

състоя едно заседание, Надзорният съвет поиска справка от правния отдел 

какви дела са водили. Ние взехме решение, особено като има първа 

инстанция, втора инстанция, защото вече има практика и е безсмислено да 

водим дела до края, защото трупаме лихви. Бяхме казали да вземем 
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решение, след като ни се докладва и има такъв доклад по предложение на 

правния отдел, с кои да влезем да се споразумеем, защото, като се 

споразумеем, може да ни намалят лихвите, за да не ги държим тези дела и 

да чакаме да ни осъдят, и ей така да плащаме, защото те трупат много 

големи лихви. И за няколко дела, които вече са минали на първа и втора 

инстанция, и съдът е казал, защото те са едни и същи, все за такива 

надлимитни… Вече има практика съдът и осъжда за тях против нас. И 

мисля да го вкараме в точка Разни, да вземем решение, защото те 

продължават да висят. Тогава нямаше как да направим заседание, да я 

извикаме пак и да ни каже, и да влезем в договаряне с тези, защото те могат 

да отстъпят от лихви и ще бъде в полза на бюджета. Това в точка Разни да 

дойде и да каже, и да го гласуваме. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Четвърта точка от дневния ред е 

Приемане на разпределение на кредитите между елементите на Единната 

бюджетна класификация по бюджета на НЗОК за 2023 г., за придобиване на 

нефинансови активи. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Както и в предходни години така 

наречените капиталови разходи са в размер на 5 млн. лв. Разпределени са 

по параграфи – придобиване на дълготрайни материални активи и на 

нематериални дълготрайни активи. Има табличка, която подробно показва 

нематериалните дълготрайни активи и материалните дълготрайни активи 

какво включват. 204 400 лв. са няколко заявени ремонтни дейности от 

районните каси и извършване на строително-монтажни работи в 

помещения в сградите на Централно управление на НЗОК – 50 хил. лв. В 

Кърджали преди две години закупихме сградата, там дограмата е дървена и 

е в не добро състояние. Тук се предлагат 40 000 лв. за подмяна на прозорци. 

Ремонт в Пловдивската каса е едното и 21 броя санитарни помещения в 
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размер на 100 000 лв.; 5 000 лв. в Разград за доставка, монтаж и въвеждане 

в експлоатация на електрическо табло и другите са малки суми. 

В дълготрайните материални активи в общ размер на 3 804 хил. лв. 

1 491 600 лв. са по рамковото споразумение с „Информационно 

обслужване“ за закупуване на компютърни конфигурации. 1 104 000 лв. 

това е поддръжка на мрежовото оборудване по районните каси, която не е 

правена много години, с изключение на една – две каси. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Това включва ли информационната 

сигурност? 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Да.  

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Може би трябва предварително някаква 

информация да има във връзка с „Информационно обслужване“. Тук така 

или иначе се взе решение още по времето на предишния състав на 

Надзорния съвет да се сключи договор с „Информационно обслужване“. 

Министерският съвет го одобри. И там по план има много дейности до 2026 

г., има неща, които са със срокове и трябва да се извършват. Преди е било 

по ЗОП, сега ни убедиха, че това ще излезе по-евтино на практика и плюс 

това е договорено. Така че, част от тези неща, които слушаме и тя каза за 

„Информационно обслужване“ за закупуване, те влизат в този договор с 

„Информационно обслужване“. И единствено, което може би трябва да 

попитам, как са получени тези суми, които ще одобряваме, за различните 

ремонти? Кой ги е подал тези суми? И да завърша с това, че част от тези 

ремонти са за подобряване на условията на труд. Има държавен фонд за 

условия на труд, в който може да кандидатстваме и 30% безвъзмездно да 

взимаме пари, защото чувам за подмяна на прозорци, работи, които 

подобряват осветление, отопление, това е сред условията на труд и не мога 

да разбера защо не се кандидатства там. Аз съм подуправител на този фонд. 

Управител е зам.-министъра на труда. Няма значение собствеността дали е 
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държавна, общинска, но трябва да се направи един план, че се подобрява 

осветление, отопление, да има обосновка. Но по Закона за безопасни и 

здравословни условия на труд този фонд до 30% безвъзмездно, защото, ако 

има примерно сега 40 000 лв., 30% са 12 000 лв., ще се намалят тези 

средства. Затова питам кой и как е подал тези суми. Как са изчислени? 

Трябва да има план-сметка. Не може аз да одобрявам, защото някой си ще 

направи ремонт… Има ли план-сметка? 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Това са заявки от районните каси на 

базата на количествено-стойностни сметки, които са направени и са 

представени. Отделно няколко от районните каси искаха да участват по 

тези програми, но когато има съсобственост с банки и други, които законът 

ги изключва, не могат да се предприемат тези санирания. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Ние сега ще гласуваме изразходвани пари 

или пари, които трябва да плануваме? 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Тези ги плануваме. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Аз затова питам къде е план-сметката, че 

еди коя си районна каса ще направи ремонт и той струва 50 000 лв. Къде е 

план-сметката, за да видя аз тези 50 000 лв. от какво се получават? Как да 

вдигна ръка? Кой го е направил? 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Ще го отложим, ще Ви представя 

всички докладни за следващото заседание. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Те минават от тук. Някой трябва да ги 

погледне и да каже, защото има цени на материали, има цени на труд, как 

се е образувало. Аз няма да вдигам ръка, защото РЗОК правила ремонт и ни 

иска 100 000 лв. И аз какво, да вдигна ръка? 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Това са разходи занапред. 
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Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Това значи, че трябва да има план-сметка и 

да се включи какво се прави. Някой трябва да ми даде информация. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: До сега не се е изисквало това и ще я 

предоставим. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Той трябва да ми покаже план-сметка и да 

ми докаже, че това струва 50 000 лв. Искала районната каса еди къде си… 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Това е правено предходната година. 

Направили са си количествено-стойностни сметки за СМР, изчислено е 

всичко. Тук е обобщено от дирекцията и вече е предложено в докладната. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Някой ще дойде и ще ми покаже план-

сметката на всяка една РЗОК защо са одобрили толкова, иначе аз няма да 

вдигна ръка нито за една позиция. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: По тези параграфи нещо извършвано ли е? 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Не, нищо не е извършвано, защото 

няма утвърдена Инвестиционна програма. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Как очаквате за половин година да се случат 

тези ремонти? 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Всяка година ги гласуваме и все 

остават от тях, не могат да се изразходват, защото не се вместваме в 

сроковете. Въпреки, че миналата година беше одобрена рано 

Инвестиционната програма. Но тази година очакваме в следващия месец да 

имаме Закон за бюджета и затова предварително, ако може да… 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Може би някои са наложителни. Трябва 

някой да ми покаже какво включва този ремонт, какви са материалите. 

План-сметката да ми покаже. 
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ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Става въпрос за сравнително 

малки суми. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Ще донесат докладните. Всичко 

обосновано. 

ГЕОРГИ КЛИСУРСКИ: Докато чакаме, дали може да поговорим за 

„Информационно обслужване“, защото там се залагат 1 500 хил. лв. по 

рамковото споразумение, 1 100 хил. лв. за мрежово оборудване и 800 хил. 

лв. за разширяване на капацитета на дискови масиви за резервни копия. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Да, защото е запълнено 

пространството. 

ГЕОРГИ КЛИСУРСКИ: Затова трябва да видим малко повече 

детайли. Ясно е, че е подписан договорът. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Като едните си отиват, а другите идват, а 

при тях е правено това, защото аз тук съм най-стария. Понеже това е 

одобрено и е минало през Министерски съвет, и има план-график. Може ли 

да дадеш информация, защото това са свършени работи. От нас нищо не 

зависи вече. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Аз предлагам два варианта. Или да гласуваме, 

или да отложим точката. Сега да чакаме да ни представят информация… 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Г-н Василев, какво да гласуваме? Ако 

искаш, гласувай, одобри ги тези средства, но аз няма да гласувам, защото 

не знам за какво са. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Аз няма да ги одобря. Аз ще гласувам 

„въздържал се“. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Има предложение да се гласува и 

има предложение да се отложи. 
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Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Ако искате, да Ви ги изпратим 

материалите по имейла и на следващо заседание да ги гледате. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Аз искам само финансовата обосновка да 

видя какво се прави, за да може да гласувам по всичките тези работи. 

Другото е ясно, ако трябва да се прави ЗОП, но тези са под 100 000 лв. и 

най-хубаво е да ни се изпрати за следващото заседание. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Предложи се тази точка да бъде 

отложена за следващото заседание на Надзорния съвет. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Да получим материалите и да се отложи за 

следващото заседание. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Да получим материалите, за да се 

запознаем как се предвижда да бъдат разходвани тези средства. 

Който е съгласен тази точка да бъде отложена за следващото 

заседание на Надзорния съвет, моля да гласува. Има ли против? Няма. 

Въздържали се? Няма. 

ЗА – доц. Михаил Околийски, проф. Илко Гетов, Георги Клисурски, Румен 

Спецов, д-р Иван Кокалов, Теодор Василев, проф. Григор Димитров. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: В точка Разни, първо да извикаме г-

жа Василева – директор на дирекция „Правна“ и после аз да Ви докладвам. 

В залата влиза Мария Василева. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Те ни внесоха материалите, но поради 

факта, че заседанието не се състоя, не се взе решение. Според мен всеки 

месец е от значение, защото плащаме грешни пари. Имаме практика в тази 

посока и сме се договаряли. 
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ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Аз се притеснявам да не се стесни 

много времевия хоризонт за разходването на тези средства за капиталовите 

разходи, но една – две седмици не са от такова значение. 

ГЕОРГИ КЛИСУРСКИ: Ние още нямаме бюджет. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: До края на юли трябва да се гласува. 

МАРИЯ ВАСИЛЕВА: Опитала съм се да направя един анализ на 

делата, те са 34, които не са толкова много. Най-много са в касите в 

Пловдив – 12, в София град – 11. Останалите каси, които имат дела, са 

Бургас и Варна по две, Смолян – две, три в Русе и едно в Ямбол. Всички 

останали каси нямат така наречените надлимитни дела до момента. На този 

етап делата са 34, като по 7 от тях са постановени решения на втора 

инстанция и са във ВКС, което значи, че там не можем да сключим 

споразумение и чакаме решение. За тях, за съжаление, нищо не можем да 

направим. 8 от тях са на втора инстанция, които чакат да бъдат обжалвани 

пред ВКС. Останалите 19 производства - при тях вече имаме пред първа и 

втора инстанция висящи, където можем да се споразумеем. Като две от тях 

са в полза на НЗОК.  

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: По тях няма какво да се споразумяваш. 

МАРИЯ ВАСИЛЕВА: Във ВКС също има едно, което е в полза на 

НЗОК. Съдебната практика е много разнородна, за съжаление. Има две 

противоположни тези. Едната е, че приемат заради Конституцията всичко, 

което е извършено от лечебните заведения, независимо от нашите 

договори, всичко трябва да се плати. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Общо взето съдът осъжда в полза на 

болниците, защото те са го направили, вие сте го проверили, трябва да го 

платите. 
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МАРИЯ ВАСИЛЕВА: Основната идея тук е, че не можем да 

ограничим правото на достъпа и, че влизайки в лечебното заведение, 

независимо какво сме се договорили, те не могат да връщат пациенти и ние 

сме длъжни да им платим. Има малко решения, които са в наша полза, но… 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Според Вас, кои са делата, които явно 

вървят към загуба, по които можем да проведем разговори евентуално да 

намалят лихвите, т.е. да бъде и в наша полза.  

МАРИЯ ВАСИЛЕВА: С всяко лечебно заведение можем да 

проведем разговор.  

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Ние сме длъжни да проведем разговора. 

МАРИЯ ВАСИЛЕВА: Има един такъв случай преди още да подадат 

искова молба. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Тези дела, които са в полза на 

НЗОК, по какви казуси са? 

МАРИЯ ВАСИЛЕВА: Всички, за които говорим, са за надлимитна 

дейност. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: А защо съдът е отсъдил в полза на 

НЗОК? 

МАРИЯ ВАСИЛЕВА: Защото е преценил, че договорните 

отношения все пак трябва да се спазват, един добър мениджмънт трябва... 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Лошото е, че практиката на съдилищата е 

различна. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Аз, защото съм нов в тази материя, 

но не мога да разбера защо един съд отсъжда така, а друг - в полза на 

НЗОК. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Практиката е различна. От коя година са? 
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МАРИЯ ВАСИЛЕВА: От април 2019 г. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Болшинството от съдилищата, поне в самото 

начало, почнаха да осъждат и това създаде практика, да отсъждат в полза 

на болницата с факта, че дейността е направена. Проблемът дойде от това, 

че накараха касата да закупува дейност, а не да заплаща дейност. Сега ние, 

като закупуваме дейността, в договора пише, че закупуваме определен брой 

дейности за тази сума. Само че, те ги надвишават. Прави се проверка, че е 

извършена дейността. Вие сте длъжни да я платите. Но ти си подписал 

договор. В повечето случаи съдът казва - след като е извършена дейността, 

те няма как да върнат болния и вие сте длъжни да платите.  

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Има ли юридически стъпки, които 

да ограничат такава възможност? Това е един от начините за непрекъснато 

покриване на редица дейности. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Кучето е заровено в начина на финансиране. 

Като имаш безброй много болници в един град и имаш ограничение в 

средствата, и трябва да купиш… Сега например от демографско естество 

примерно три болници правят кардиология и всичките имат не знам колко 

легла. Появява се още една, на която министерството е дало разрешително 

и ние трябва тези случаи да ги вземем от едните, и да ги дадем на другите. 

Обаче болният избира същото лечебно заведение и то за него се явява 

надлимитна. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Това го разбирам, но въпросът е, 

че има задължения на здравноосигурителната каса да сключва с всички, 

което е задължение. Този закон трябва да бъде преразгледан така, че да се 

осигури качеството и да не бъде … 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Министърът сега каза, че ще ограничи 

даването… И сутринта четох, че на това население в България 140 болници 

са достатъчни. Касата не може безусловно да козирува и да плаща на всеки, 
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а де факто болният има право на избор и като има право на избор - парите 

следват болния. Но ние не плащаме така. Ние плащаме лимитирано. Тази 

болница – толкова болни, онази болница – толкова болни. И там се появява 

конфликтът. И сега, като той е избрал болницата и аз знам, че той ще ми е 

надлимитна, мога ли да го върна? Може да не е спешен, но не мога да кажа 

– не, няма да те лекувам, защото съм си изпълнил бюджета. И те започват 

да стават надлимитни, и започват да водят дела. Затова казвам, че този 

начин на финансиране трябва да бъде преосмислен. Може би трябва 

сериозно да се замислим как и да се направи преструктуриране, но станаха 

твърде много болниците. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Колеги, нещо друго по точката? 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Единствено трябва да възложим да се 

направи някакъв избор с кого да влезем в разговори - е ли е възможно да 

направят отстъпки. Иначе чакаме да ни осъдят и плащаме още пари. 

Разговорът е да можем да ограничим възможността да не се водят докрай 

дела при условие, че ги губим. Аз затова винаги съм казвал да видим 

накъде вървят нещата. Въпросът е резонен, че имаме и такива, които сме 

спечелили, но те на фона на тези, които губим, са… 

МАРИЯ ВАСИЛЕВА: Само с тези 19 можем да направим нещо. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Аз мисля, че с тези 19, с които може, трябва 

по някакъв начин да се възложи да направят преговори с тях и да им кажем, 

че ние сме в състояние да се споразумеем при условие, че от тяхна страна, 

нали…. 

МАРИЯ ВАСИЛЕВА: Последното дело, което е с една болница, сме 

спечелили за почти 400 хил. лв. То е от съвсем скоро. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Колеги, по тази точка Разни 

предлагам да гласуваме решение да възложим на временно изпълняващия 
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длъжността управител на НЗОК да разпореди на директорите на РЗОК да 

стартират процедури по преговори за постигане на споразумение където е 

възможно в интерес на НЗОК и да се докладва на Надзорния съвет относно 

резултатите от стартираните преговори. Който е съгласен с това решение, 

моля да гласува. Има ли против? Няма. Има ли въздържали се? Няма.  

Мария Василева напуска залата. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Друго в точка Разни? 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Има предложение от УМБАЛ „Св. 

Иван Рилски“, от проф. Сираков, който работи в сектор интервенционална 

неврорентгенология. За медицинските изделия за мозъчно-съдови 

заболявания по Спецификацията ги плащаме до 30 хил. лв. Предлага 

поради нарастващата инфлация да увеличим с 30% цената. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Кой ги купува тези койлове? 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Болниците. А кой ги продава, в 

момента не мога да кажа.  

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Проблемът е точно там. Защото те влизат за 

операция. Знаеш, че са необходими. „Св. Иван Рилски“ прави тези 

операции и те са животоспасяващи. Ние отпускахме 10 000 лв., а те 

струваха 20 хил. лв. Правили сме отстъпки, включително да купуват повече 

койлове, защото хората, на които откриват аневризми и ги спасяват, не са 

малко при тях. Но как сега са изчислили, че с 30% трябва да се повиши 

цената? 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Има направен анализ от двете 

дирекции – от медицинската и от лекарствената дирекция, който е на базата 

на потреблението, което е било в годините назад. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: И колко още пари ще трябват евентуално? 
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Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Те смятат, че при среден разход 

26 900 лв., защото е различна цената, това се явява ръст от 44.5% на общия 

разход, който правят „Св. Иван Рилски“.  

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Т.е., не само цената на койла, а те включват 

всичко вътре. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: И според мен това трябва да бъде 

заложено в следващата Спецификация, която трябва да се одобри за 

догодина. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Има ли справка колко пари правят? 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Няма го като пари, има го на бройки. 

Те са шест болници, които правят тази процедура. Най-много правят „Св. 

Иван Рилски“ – 279 от 382 броя. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: А ние колко сме заложили като средства за 

тази година? 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Средствата са общо за медицински 

изделия. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Не, специално за тези изделия, за койловете 

колко са? 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Много хубав въпрос. Трябва да видя 

колко е бройката. 2021 г. – 8 млн. лв., 2022 г. – 12 млн. лв. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: А за тази година колко е? Защото 

правилното е да бъде заложено следващата година. Ние сега няма откъде да 

извадим тези пари. Трябва да се заложи това. То е ясно, че има инфлация. 

Но според мен трябва да се помисли, след като не е за една болница... 

Хайде да спрем всяка болница да купува. Хайде да се прави ЗОП някъде за 

всичките, за да е една цена. Сега примерно една болница прави повече. Ще 
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закупи повече и може да му отстъпят. Другите са по-малко и цената там ще 

е по-висока, тук по-ниска и всичките трябва да ги плащаме.  

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: 16 млн. лв. ще са необходими 

допълнително при 30% увеличение. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Някои неща трябва да се преосмислят и на 

ниво министерство, защото такива скъпоструващи консумативи, лекарства 

да се дава право на всяка болница да прави търг и да купува, води до 

натоварване на касата. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Становището на дирекцията е, че 

годишният темп на инфлацията не е толкова висок. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Въпросът е, че правят търг и де факто цената 

на койловете спрямо предишната може да е 30%, защото той прави търга. 

Инфлацията я считам по-скоро като цената на консуматива. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Единствените с най-голям дял са „Св. Иван 

Рилски“. Другите са горе – долу еднакви. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Те започнаха първи. Успешно се справят и 

всеки тича там. Действително добре се справят. Животоспасяваща 

операция е, факт. И като открият, те знаят, че единствената операция е да се 

сложи койл и повечето ходят там. Естествено, че от Варна няма да дойдат 

тук, но въпросът е, че тук са повечето. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Не може ли касата да договаря? 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Ние не правим търгове. Трябва да направи 

или министерството, или… 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Трябва да се промени наредбата. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Елементарно е, ако се направи сметка, 

защото виждаме, че те с всяка година се увеличават. Да може да се направи 
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средноаритметично колко е. Те нарастват. Първо, случаите нарастват, 

второ, цената на койла нараства. Ние какво можем да направим? Да кажем 

средно годишно нараства с еди колко си… Въпросът е, че трябва да се 

реши интелигентно този въпрос, защото те ще нарастват с всяка измината 

година. То малко като в кардиологията – плащаме, когато го сложат, но 

какво слагат ние не знаем. Според мен решението е да се предвиди в 

бюджета за следващата година във връзка с фактическата инфлация да се 

заложат повече средства. Това е математически. Но основното е да видим 

как, по какъв начин, кой може да направи общ търг за тези койлове, за да 

може цената да е една и съща вече. Това аз не мога да го реша. Може би в 

министерството трябва да го проговорите да видим как става, защото „Св. 

Иван Рилски“ е ваша болница.  

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Те повечето са държавни, които слагат тези 

медицински изделия. Другият вариант е да мине с една промяна в 

наредбата. То не може просто така да решим ние. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Аз казвам как би могло да се реши 

рационално, иначе като каса, ние ще заложим някаква сума. Но, ако някой, 

все пак централизирано и има предвид това нарастване, направи търг, 

тогава ние ще плащаме на този, който отчете случая. Дали са 6 или 10, ти 

не знаеш. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: И къде ще се пренасочи потокът. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Ние не го пренасочваме. Гражданинът си 

решава. Това, което се случва във времето, виждаме, че хората избират „Св. 

Иван Рилски“, но това не значи, че на другите места няма да се увеличи.  

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Това може би за следващата година, 

когато се утвърждава Спецификацията да видим до колко може да се 

увеличат. 
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Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Те какво предлагат? Защото утре, като 

направят няколко случая и дойдат тук, ще кажат – трябва да ми платите. 

Какво правиш? 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Ако се влагат медицински изделия с 

по-висока стойност, минава за разрешение от Надзорния съвет. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Според мен единственото решение е, когато 

се прави Спецификацията за следващата година, да се взима предвид 

реалната инфлация и нуждите от това, и толкова. Това е решението, защото 

сега друго решение не можем да вземем. Догодина, като правим 

Спецификацията за следващата година, трябва действително да се вземат 

реални показатели и да се каже – да, случаите нарастват с толкова 

процента, цената във връзка с инфлацията ще нарасне с толкова и 

предлагаме сумата да бъде 15 – 16 млн. лв. да залегне. Това е, което можем 

да направим ние, за следващата година. Да се има предвид това при 

създаването на Спецификацията за следващата година. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Може би трябва да поискаме от тях 

документи как се формират тези 30% завишение от инфлацията. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Какво пише? 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: „…става невъзможно да се осъществи 

в определения от НЗОК лимит от 30 хил. лв.“. 

ГЕОРГИ КЛИСУРСКИ: Пише, че „за последните три години 

цените на консумативите се повишиха с над 30%“. Т.е., те гледат един 

комулативен период от три години. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: И сега трябвало пациентите да си 

доплащат. 

ГЕОРГИ КЛИСУРСКИ: Трябва да се прецизира. 
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Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Когато се прецизира за следващата година 

като се прави… 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Решението, което можем да 

вземем е – когато се прави Спецификацията за следващата година, да се 

предвидят всички обстоятелства, които увеличават цената на съответното 

изделие. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Тогава трябва да искаме информация 

от всички болници, за да видим на какви цени ги купуват. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Когато го правим – тогава. Сега нищо няма 

да искаме. В момента нищо не им помага това като решение. 

ГЕОРГИ КЛИСУРСКИ: Само да питам, лимитът от 30 хил. лв., 

това на месец ли е?  

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: На медицинско изделие. Ако имаш две 

аневризми на един пациент – две по 30 хил. лв. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Колеги, ако сте съгласни с това 

предложение, когато се прави Спецификацията за следващата година, да се 

предвидят всички тези обстоятелства, като междувременно ще поискаме 

справка от болниците за това на какви цени закупуват съответните изделия. 

Който е съгласен с това решение, моля да гласува. Против? Няма. 

Въздържали се? Няма. Решението е прието единодушно. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Снощи дойде до Председателя и до 

членовете на Надзорния съвет от Министерство на финансите сигнал от 

контрольор от районна каса по повод на това, че преди месец районните 

каси поискаха да им се уеднаквят структурите и да се премахнат началник 

секторите в 25 районни каси, и да бъдат началник отдели по повод на това, 

че от 2020 г., когато имаше постановление на Министерския съвет и се 

увеличиха с 30% заплатите на контрольорите, които бяха на трудови 
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правоотношения, след това направихме промяна в Класификатора и 

станаха държавни служители. На повечето места началник отделите и 

началник секторите останаха с по-ниски заплати, заради това, че две 

години нямахме бюджет и не можеше да се приложи Наредбата на база 

оценка на изпълнението, да са се повишат заплатите. Съгласно Правилника 

за устройството и дейността на НЗОК - директорът на РЗОК предлага 

структура, а управителят я утвърждава. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Тази точка дойде в последния момент. 

Предлагам да се отложи, защото не виждам какво можем да вземем... 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Нека да чуем обстоятелствата, защото и да 

го отложим, трябва да чуем обстоятелствата. Според мен е направено 

заради това, защото са държавни служители. И когато един контрольор е 

станал с по-висока заплата от началник сектора, няма как да му вдигнеш 

заплатата, защото знаеш как се формира възнаграждение, ДМС, когато си 

държавен служител и затова е направено преструктуриране, вдигната е 

длъжността, за да може заплатата му да скочи. За мен е просто 

обяснението, но въпросът е, че това е предизвикало социално напрежение, 

някой го е преживял много.  

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Тези неща не са споделяни с Надзорния съвет. 

Ние не сме запознати с тези идеи, нито с това, което оперативното 

ръководство е направило и ние сега изведнъж се явяваме някакви съдници, 

и да вземем позиция дали служителите са прави или ръководството е право. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Г-н Василев, ние няма да обсъждаме. Ние се 

запознаваме с писмото от финансите. Ние няма да вземем отношение - този 

прав, онзи крив. Просто искаме да получим информация. Аз съм съгласен с 

теб, че по принцип информация за преструктуриране, за каквото и да било 

на национално, регионално ниво, трябва да има тук в Надзорния съвет. 
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Така че, част от тези неща са получени, защото ние не сме знаели за какво 

иде реч. Но така или иначе се запознаваме с писмото. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Има докладна, в която подробно сме 

описали. Само Ви представям за информация. На следващо заседание, ако 

искате, ще го разгледаме – предложения на 25 районни директори. Ако 

искате, да Ви представя и докладните записки за това. Просто са 

премахнати в 25 районни каси началник сектори и станаха началник 

отдели. За 25 районни каси, за 90 служителя 8 хил. лв. на месец е 

разликата… 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Това е за информация и днес ние няма да 

взимаме никакво решение. То е станало факт, че е направено. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Това писмо от Инспектората на Министерство 

на финансите е изпратено до всеки един от нас и не трябва да бъде 

разглеждано на заседание на Надзорния съвет. Ние няма да вземем 

решение, няма какво да коментираме. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Прав си, г-н Василев, то е само за 

информация. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Благодаря Ви, г-н Василев. 

Приемаме това становище. Изчерпахме дневния ред. Благодаря за 

ефективното участие и Ви пожелавам приятна вечер. 

Заседанието приключи в 17.10 часа 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НА 

НАДЗОРНИЯ СЪВЕТ НА НЗОК: 

 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ 

 

Изготвил: 

Д. Беличева 


